
Zápis – Jilemnice-město bez bariér 

KULATÝ STŮL ZDRAVÉHO MĚSTA JILEMNICE   
Jilemnice – město bez bariér 

14. května 2009 od 16:30 hod. v přísálí SD Jilm 

 
Dle prezenční listiny 12 přítomných.  
Za MěÚ: Ing. Faistauer, Ing. Šnorbert, Bc. Ouhrabková, Bc. Grusová, J. Krůfová, Mgr. Stojková 
 
Moderace: Ing. Šnorbert 
 
1) Úvod – Ing. Šnorbert přivítal všechny, kteří svou účastí projevili zájem pomoci při řešení 

Jilemnice jako města bez bariér. 
2) Kulturní program – vystoupila taneční skupina PaulDance. 
3) Prezentace – na úvod prezentace proběhly základní informace o návaznosti dnešní akce na 

Fórum, které v dubnu řešilo 10 největších problémů v Jilemnici a dále informace o Programu 
mobility - záměrem Města Jilemnice je získat finanční prostředky na realizaci bezbariérových 
úprav právě v rámci tohoto programu. Ve stručnosti byli všichni zúčastnění seznámeni i 
s procesem přípravy příprav směřujících ke zpracování žádosti o dotaci. Mgr. Stojková a Bc. 
Grusová seznámily přítomné s výstupy ankety, která se zaměřila na zjištění potřeb obyvatel 
v Jilemnici – které budovy a trasy je potřeba zpřístupnit bezbariérově. Jednoznačně z ní 
vyplynulo, že primárně je potřeba řešit trojúhelník autobusové nádraží – pošta – náměstí 
(městský úřad). Vyhodnocení anketního šetření viz. www.mestojilemnicec.cz, záložka Zdravé 
město. 

4) Pracovní část – pracovní část kulatého stolu proběhla pod vedením Ing. Šnorberta. Diskuse 
navázala na výstupy anketního šetření: 
4.a Trojúhelník autobusové nádraží – pošta - náměstí 

 potvrzeno, že je to nejdůležitější trasa v Jilemnici 
 zdůrazněna byla potřeba řešení prudkého kopce z autobusového nádraží k poště 

4.b Dům s pečovatelskou službou 
 bezbariérově je potřeba řešit nejen vstup, ale i byty (modernizace bytů již započala, 

probíhá postupně z vlastních prostředků) 
 bezbariérové řešení vnějšího vstupu má dvě varianty, které je potřeba dobře zvážit: 

vstup ze dvora (musel by být zrušen 1 byt, aby mohl být instalován venkovní výtah – jeví 
se jako vhodnější varianta), anebo vstup vedle hlavního vchodu (zde však nedojde 
k úplnému odstranění bariér, protože občan se dostane do mezipatra, z něhož musí 
opět překonávat schody; takové řešení je z pohledu Programu mobility nedostačující, 
neměli bychom šanci získat dotaci na úpravu) 

4.c Další náměty 
 zvýšit četnost zastávek z autobusového nádraží k nemocnici – v diskusi padl návrh na 

vytvoření nové zastávky u areálu služeb, pro imobilní občany by to bylo určité řešení, 
protože by autobusem překonali prudký kopec, z výchozího místa u areálu služeb by 
měli většinu objektů prakticky po rovině  

5) Závěr – z výše uvedených námětů bylo jednoznačně doporučeno, aby se v první fázi řešil 
bezbariérově trojúhelník autobusové nádraží – pošta – náměstí. Další trasy budou hvězdicovitě 
navazovat. 

 
Na výstupy Kulatého stolu a anketního šetření naváže zpracování Analýzy bezbariérovosti v Jilemnici, 
která bude předložena Zastupitelstvu města Jilemnice.  Zápis z Kulatého stolu, včetně výsledků 
anketního šetření, bude umístěn na webových stránkách města, pod odkazem Zdravé město.  
 
V Jilemnici dne 19.května 2009 
Zapsala: Kateřina Stojková 

http://www.mestojilemnicec.cz/

